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 عنوان الرسالة أو الأطروحة

 أثر مهارات الاتصال في تحسين التوافق الزواجي لدى معممات المدارس الابتدائية
 ممخص الرسالة أو الأطروحة

تضمن البحث الحالي دراسة أثر مهارات الاتصال في تحسين التوافق الزواجي حيث قامت الباحثة بتبني مقياس التوافق الزواجي وبناء 
أظهرت النتائج إن ,إذ قامت الباحثة بتطبيق البرنامج التدريبي عمى معممات المرحمة الابتدائية المتزوجات ,برنامج تدريبي لمهارات الاتصال

فضلا عن وجود فروق ذات ’هناك أثر لمبرنامج التدريبي في مهارات الاتصال عمى درجة التوافق الزواجي لصالح أفراد العينة التجريبية 
دلالة إحصائية في درجة التوافق الزواجي بين المعممات المتزوجات في مركز المدينة والاقضية و لاتوجد فروق ذات دلالة إحصائية في 

 . درجة التوافق الزواجي لدى أفراد العينة الضابطة في الاختبارين القبمي والبعدي
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The Effect of communication Skills in Improvement Marriage comfort of Elementary female Teachers 

             

Abstract of thesis:                                                     

Ensures current research study of the effect of communication skills in improvement marriage comfort of 

Elementary female teachers the researcher has adopted a measure al adeli standards for marriage comfort 

And has built training program on communication skills ,the researcher distributed scales on the teachers of 

Elementary female  the result showed through statistic mean that effect of training program in communication 

Skills in improving marriage for empiric group and found statistical important difference in the marriageomfort          

c according to the geographical location and not found statistical important difference between the scores 

of control group on the standards of marriage comfort . 

 


